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ΕΡΩΤΗΣΗ και ΑΚΕ 

 
 

Τετάρτη, 23 Ιουλίου 2025 
 
 
Προς την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, κα 
Μιχαηλίδου Δόμνα 
 
Θέμα: Άνιση μεταχείριση ανάδοχων γονέων που δεν λαμβάνουν 
επίδομα αναδοχής – Ανάγκη άμεσης παρέμβασης 
 
 
Κα Υπουργέ 
 
Σύμφωνα με πολυάριθμες αναφορές πολιτών, καθώς και με την Αναφορά υπ’ 
αριθμ. 0252/2025 προς το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, διαπιστώνεται ότι στην 
Ελλάδα εξακολουθούν να υπάρχουν περιπτώσεις ανάδοχων γονέων που, παρά 
το ότι φροντίζουν ανήλικα τέκνα στο πλαίσιο της επίσημης διαδικασίας 
αναδοχής, δεν λαμβάνουν την οικονομική ενίσχυση που προβλέπεται για τον 
σκοπό αυτό. 
Παρόλο που με τον ν. 4538/2018 θεσπίστηκε ένα πιο σύγχρονο πλαίσιο για 
την προώθηση της αναδοχής και της υιοθεσίας, στην πράξη έχουν 
δημιουργηθεί ανισότητες. Ορισμένοι ανάδοχοι γονείς που ανέλαβαν παιδιά 
μετά την έναρξη ισχύος του νόμου ή που δεν εντάχθηκαν έγκαιρα στο νέο 
σύστημα λόγω διοικητικών καθυστερήσεων, παραμένουν μέχρι σήμερα εκτός 
του επιδόματος αναδοχής. Η κατάσταση αυτή οδηγεί, στην πράξη, σε 
κατηγοριοποίηση των ανάδοχων οικογενειών, ενώ η διοίκηση –σύμφωνα με 
διαπιστώσεις και του Συνηγόρου του Πολίτη– δεν έχει μεριμνήσει επαρκώς για 
την καθολική εφαρμογή του νόμου, παραβιάζοντας την αρχή της ίσης 
μεταχείρισης. 
 
Επειδή όλα τα παιδιά που βρίσκονται σε ανάδοχη φροντίδα πρέπει να 
απολαμβάνουν ίση φροντίδα και υποστήριξη από την Πολιτεία, ανεξαρτήτως 
της ημερομηνίας έναρξης της αναδοχής,  
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Επειδή οι ανάδοχοι γονείς επιτελούν κοινωνικό έργο με υψηλό κόστος και 
αυταπάρνηση, 
 
 
Ερωτάσθε κα Υπουργέ: 
 

1. Ποιες άμεσες ενέργειες προτίθεται να αναλάβει το Υπουργείο ώστε να 
αρθεί η άνιση μεταχείριση των ανάδοχων γονέων που μέχρι σήμερα 
δεν λαμβάνουν το επίδομα αναδοχής, και να εξασφαλιστεί ότι όλοι οι 
ανάδοχοι θα τυγχάνουν της προβλεπόμενης οικονομικής ενίσχυσης; 
 

2. Ποιοι είναι οι λόγοι που οδήγησαν στην μη καταβολή του επιδόματος 
σε περιπτώσεις αναδοχών μετά την έναρξη ισχύος του ν. 4538/2018; 
Οφείλεται αυτό σε διοικητικές δυσλειτουργίες, σε ερμηνευτικά κενά ή 
σε άλλους παράγοντες; Και πώς προτίθεται το Υπουργείο να επιλύσει τα 
σχετικά προβλήματα; 

 
3. Ποιος είναι ο συνολικός σχεδιασμός του Υπουργείου για την πλήρη και 

ομοιόμορφη εφαρμογή του θεσμικού πλαισίου της αναδοχής; 
Προβλέπεται να προχωρήσετε σε τροποποιήσεις της ισχύουσας 
νομοθεσίας ή σε κανονιστικές παρεμβάσεις ώστε να καλυφθούν τα 
υφιστάμενα κενά και να διασφαλιστεί ότι στο μέλλον καμία ανάδοχη 
οικογένεια δεν θα στερηθεί την αναγκαία κρατική στήριξη; 

 
Ακόμα, παρακαλώ να προσκομίσετε: 
 

1. Στατιστικά στοιχεία (ή πίνακα) με τον αριθμό των ανηλίκων σε καθεστώς 
αναδοχής πανελλαδικά, με διάκριση μεταξύ επιδοτούμενων και μη 
επιδοτούμενων αναδοχών, καθώς και το συνολικό ποσό που έχει 
καταβληθεί για επιδόματα ανά δομή ή/και ανά Περιφέρεια τα τελευταία 
έτη. 

2. Αντίγραφα όλων των σχετικών εγκυκλίων, υπουργικών αποφάσεων ή 
οδηγιών (2018 έως σήμερα) που αφορούν την εφαρμογή του 
ν. 4538/2018, ειδικά ως προς τη διαδικασία χορήγησης οικονομικής 
ενίσχυσης σε ανάδοχους γονείς. (Εάν δεν έχουν εκδοθεί επαρκείς 
εφαρμοστικές πράξεις, να κατατεθούν τυχόν σχέδια ή προσχέδια αυτών, 
εφόσον υπάρχουν.) 

3. Αντίγραφα τυχόν επίσημης αλληλογραφίας ή εκθέσεων του Υπουργείου 
προς τον Συνήγορο του Πολίτη ή άλλους αρμόδιους φορείς, αναφορικά 
με το ζήτημα των μη επιδοτούμενων ανάδοχων γονέων, καθώς 
και αντίγραφο της απάντησης (ή ενημέρωσης) που έχει αποστείλει το 
Υπουργείο στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή σχετικά με την αναφορά 
αριθ. 0252/2025 (εφόσον έχει υποβληθεί τέτοια απάντηση). 

 
Η ερωτώσα βουλευτής 
 



    Καζάνη Αικατερίνη 
 




